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8. 10. 2020 v 16:00 hodin, městys Štěpánov n. S. – restaurace Hodůnka 

 
 

21 zástupců členských obcí (Blažkov, Bystřice n. P., Dalečín, Dolní Rožínka, Horní Rožínka, Moravecké 

Pavlovice, Radkov, Rovečné, Rozsochy, Sejřek, Skorotice, Strážek, Štěpánov n. S., Ubušínek, Ujčov, Unčín, 

Velké Janovice, Věstín, Věžná, Vír, Zvole) 

Program  

 

1. Zahájení 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatelů zápisu 

3. Informace o tvorbě publikace ,,Sborník tradic Bystřicka“  - 16:05h  Mgr. Simona Špačková 

4. MAP II – 16:15h  Ing. Jitka Zelená (Strategický rámec MAP) 

5. Informace o projektu ,,Podnikni to!“ – 16:25h  Jakub Tížek 

6. 10. setkání starostů - návštěva paní Červinkové, prezentace CSS – informace o plánovaném projektu     

SMO, výstupy z jednotlivých šetření – jejich projednání, hodnocení spokojenosti s rozsahem a kvalitou 

služeb - dotazník 

7. Hospodaření MB – rozpočtová změna č.4 – informace o schválení, informace o dílčím přezkoumání 

hospodaření DSO, aktualizace strategie MB pro období 2021-2027 (DPP – paní Samková), návrh členských 

příspěvků na rok 2021, GDPR - externí spolupráce pověřence pana Ing. Petra Šneka v roce 2021 (zachování 

výběru příspěvků 1x ročně) 

8. Mikroregionální akce – a) Putovní letní kino – vyúčtování akce, kritéria MA21 - 5. veřejné setkání zástupců 

Mikroregionu Bystřicko a neformální skupiny MA21 - vyhodnocení, návrhy a připomínky k letošním 

proběhlým akcím MB; b) Hry bez hranic – informace o akci, vyúčtování nákladů, podání žádosti o dotaci na 

rok 2021, předání poháru vítězi soutěže; c) dotace MAS Zubří země – průběžné vyhodnocení žádosti na 

další aparaturu k LK; d) dětská umělecká soutěž – průběžné informace; e) Nositel tradic Bystřicka – 

předání ocenění 9.8.2020; f) BČD – schválení dotace z fondu KV (50 tis. Kč),  zaslání žádosti o reklamní 

spolupráci s E-onem, účast obcí v roce 2021; g) soutěž o Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka – oslovení 

obcí v rámci účasti v soutěži 

9. Diskuse a další organizační záležitosti: a) výsadba stromů na Bystřicku – nahlašování počtů zasázených 

stromů; b) dopravní obslužnost KV; c) petice proti dopadům zrušení superhrubé mzdy na samosprávy; d) 

krajské a senátní volby 2020; e) stolní kalendáře – nahlášení akcí do pol. října 

10. Závěr jednání 

 

Členská schůze se sešla v nadpoloviční většině, byla tedy usnášení schopná, viz. prezenční listina. 
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Z Á P I S 

 

1. Zahájení 

Místopředseda Mgr. Martin Horák zahájil členskou schůzi v 16:05 a přivítal všechny přítomné starosty i 

místostarosty. Zároveň omluvil absenci předsedy DSO pana Libora Pokorného, který se nemohl dnešní 

schůze zúčastnit ze zdravotních důvodů.  

 

2. Schválení programu schůze, volba ověřovatele zápisu 

Pan Horák seznámil přítomné s obsahem dnešní schůze dle zaslaného programu. Následně dal hlasovat o 

jeho schválení. Program byl jednohlasně schválen. 

 

Hlasování: Pro: 21    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Členská schůze dále schválila zapisovatele paní Dočkalovou a ověřovatele zápisu paní Kunčíkovou (starostku 

městysu Štěpánov nad Svratkou) a pana Vetešníka (starostu obce Horní Rožínka). 

 

Hlasování: Pro: 21    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

3. Informace o tvorbě publikace ,,Sborník tradic Bystřicka“ 

Pan Horák představil přítomným paní Mgr. Simonu Špačkovou. Ta byla oslovena paní Ing. Zamazalovou 

společně s Městem Bystřice nad Pernštejnem ohledně tvorby knihy Sborník tradic Bystřicka. Paní Špačková 

je také předsedkyní spolku Groš a Rožínka. Jedná se o národopisné soubory, které udržují lidové tradice 

folklórní oblasti Horácko. V roce 2013 získaly soubory také titul Nositel tradic Bystřicka. 

Paní Špačková informovala přítomné starosty o zaměření připravované knihy, kde první díl bude věnován 

obyčejovým tradicím v obcích. Sborník vznikne pro obyvatele Bystřicka a objeví se s něm zmínky o lidech a 

hlavně tradicích, které jsou v obci dodržovány 50 a více let.  V současné chvíli spolupracuje paní Špačková 

s Městským muzeum Bystřice n. P.. Do budoucna plánuje také oslovit obce Mikroregionu Bystřicko 

s prosbou o spolupráci, která proběhne formou dotazníkového šetření. Součinnost každé obce bude 

spočívat ve vyhledávání v kronikách a také ve vyhledání fotodokumentace. Sborník vznikne díky spolupráci 

Města Bystřice nad Pernštejnem, Mikroregionu Bystřicko a bystřického muzea s komisí Nositele tradic. 

Zaměření na jednotlivé obyčejové tradice naleznete v přiložené koncepci (příloha č.1). 

Místopředseda DSO poděkoval paní Špačkové za prezentaci a předběžné informace, které přítomným 

sdělila v rámci připravované knihy. Následně dal prostor dalšímu bodu schůze. 
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4. MAP II – INFORMACE O KVALITĚ VZDĚLÁVÁNÍ V ORP BYSTŘICE NAD PERNŠTEJNEM 2015-2020 

Mgr. Martin Horák, mj. člen řídícího výboru projektu MAP II rozvoje vzdělávání, předal přítomným 

informace od manažera MAP II paní Ing. Jitky Zelené: 

 Na základě dotazníkových šetření, která proběhla plošně v celé České republice v gesci MŠMT v roce 2015, 

a následně šetření realizačního týmu MAP II v roce 2019 byl aktualizován dokument MAP, který detailně 

popisuje kvalitu a stav školství v ORP Bystřice nad Pernštejnem. Žádné ze zkoumaných parametrů 

nevybočují ze statistických údajů v ČR, naše území neeviduje sociálně vyloučenou lokalitu; podrobnosti zde: 

https://www.bystricenp.cz/data/File/MAPII/RV/FINAL%20MAP%20II_web.pdf. Projekt MAP II řadou 

stanovených opatření podporuje rovné příležitosti dětí a žáků na vzdělání, podporuje pedagogické 

pracovníky při zavádění inkluzivního vzdělávání množstvím implementačních aktivit. Je zaměřen na 

efektivní spolupráci škol navzájem, na spolupráci škola – zřizovatel, škola – rodič, veřejnost. 

Realizační tým MAP II ve spolupráci se zřizovateli a řediteli škol pravidelně v šestiměsíčních intervalech 

aktualizuje Strategické rámce pro jednotlivé školy, žádáme o komunikaci zřizovatele škol s jejich řediteli a 

zaslání požadavků na nové nebo upravené stávající projekty, a to do 15. 10. 2020; poslední verze zde: 

https://www.bystricenp.cz/data/File/MAPII/RV/Dokumenty_2020/Strategick%C3%BD%20r%C3%A1mec_05

_2020_finalni%20dokument.pdf. 

Ing. Jitka Zelená 

MAP II rozvoje vzdělávání v ORP Bystřice nad Pernštejnem 

číslo projektuCZ.02.3.68/0.0/0.0/17_047/0008577 

 

5. Informace o projektu ,,Podnikni to!“ 

V dalším bodě schůze jsme přivítali pana Jakuba Tížka, který přítomné starosty seznámil s projektem 

,,Podnikni to!“ O tomto projektu již diskutoval také s panem Ing. Karlem Pačiskou (starostou Města Bystřice 

n. P.) a domluvili se na zajištění prezentace také pro Mikroregion Bystřicko. Po úvodním představení a 

nelehké cestě k založení firmy pana Tížka následovala prezentace zmiňovaného projektu (příloha č.2). 

Jak již vychází z názvu, tak projekt ,,Podnikni to“ má zpřístupnit podnikání každému. Pan Tížek se věnoval 

podnikaní již po absolvování vysoké školy, ale cestu k podnikání si našel až sám. Většina kamarádů se vždy 

na něj obracela ohledně rady v rámci podnikání. Uvědomil si, že je potřeba vnést do ,,nesmyslného“ učení 

také praktickou stránku věci. Nejdříve působil na vysoké škole jako lektor praktické výuky v rámci různých 

workshopů a za 4,5 roku se tato výuka rozšířila po školách v rámci celé ČR. Metodika je zaměřena i na 

jednotlivé skupiny jako např. pro maminky na mateřské dovolené, středoškoláky nebo nespokojené 

zaměstnance, kteří chtějí proměnit svou myšlenku podnikání v realitu. 

Jedná se o iniciativu pro praktický rozvoj podnikavosti u občanů žijících mimo krajská města a na venkově s 

cílem zvyšovat pravděpodobnost vzniku lokálního podnikání, posilovat konkurenceschopnost regionu a 

zmírňovat tím i odliv lidí do větších měst. Smyslem je systematické budování dlouhodobě udržitelné 

infrastruktury měst, obcí i dobrovolných svazků obcí pro podporu realizace projektů občanů, a to skrze 

https://www.bystricenp.cz/data/File/MAPII/RV/FINAL%20MAP%20II_web.pdf
https://www.bystricenp.cz/data/File/MAPII/RV/Dokumenty_2020/Strategick%C3%BD%20r%C3%A1mec_05_2020_finalni%20dokument.pdf
https://www.bystricenp.cz/data/File/MAPII/RV/Dokumenty_2020/Strategick%C3%BD%20r%C3%A1mec_05_2020_finalni%20dokument.pdf
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komunitní a vzdělávací aktivity s aktivním zapojením i lokálních podnikatelů.  

 

Podnikni to! na splnění cíle využívá ve městech a obcích 3 nástroje:  

1. Osvěta prostředí – mnoho lidí má z podnikání obavy, bojí se rizik, finančních ztrát i 

nejistoty. Je proto potřeba pravidelně komunikovat příběhy spoluobčanů a ukazovat, že 

začít s projektem lze i bez rizika, výpovědi nebo finančních investic.  

1. Kurzy – fungují coby pravidelné impulzy pro obyvatele, kteří o podnikání uvažují a také 

zajišťují, že se do klubových aktivit zapojují vždy lidé s obdobnou úrovní znalostí. Počet 

kurzů je neomezený a odvíjí se od zájmu občanů v průběhu roku.  

2. Celoroční Klub podnikavců – základem úspěchu v jakékoliv činnosti je obklopit se obdobně 

smýšlejícími lidmi, a proto je řízené komunitní prostředí pro dlouhodobý rozvoj občanských 

projektů zásadní. Součástí jsou pak i akce, mentoři, hosté atp.  

 

Díky spolupráci získává mikroregion kompetenci a vliv na mnoho faktorů:  

● podporuje vznik pracovních míst a tím i příliv nových obyvatel a příjem z daní,  

● přispívá k růstu společenské vybavenosti skrze vznik nových služeb a produktů, 

● zvyšuje míru nezávislosti lokální ekonomiky pro budoucí ekonomické výkyvy,  

● snižuje odliv obyvatelstva pro nízkou vybavenost nebo nedostatek příležitostí,  

● ovlivňuje podnikavost a kreativitu občanů napříč obory (turismus, gastro,...). 

 

Celorepubliková vize Podnikni to!  

Většina měst i obcí má podporu podnikání ve svých programech, nicméně k tomu dnes nemají prakticky 

žádný nástroj, a to i přes to, že úroveň podnikavosti nepřímo ovlivňuje městské rozpočty. V případě 

podnikavých obyvatel je totiž v regionu lepší vybavenost i dostatek příležitostí, což snižuje motiv obyvatel k 

odchodu a naopak vytváří motiv k přílivu nových. Vizí projektu je proto vybudovat na úrovni měst, obcí i 

mikroregionů po ČR rozprostřenou síť regionálních center podpory podnikavosti, která zajistí efektivní 

využití lokálního podnikatelského potenciálu a podpoří tím další rozvoj i příjem z daní u menších měst a 

obcí.  

Dosavadní úspěchy projektu Podnikni to!: 

● počet účastníků základního kurzu: 6 000  

● počet absolventů komplexního kurzu: 4 200  

● 80 % podnikavců na kurzech začalo rozvíjet vlastní projekt  

● počet účastníků na komunitních akcích: 5000+  

● spolupráce s univerzitami, městy a obcemi: 16 

● oficiální partnerství se Svazem měst a obcí ČR (SMOČR) 
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Uvedený projekt oslovil většinu přítomných starostů. Město Bystřice nad Pernštejnem plánuje účast 

v tomto projektu, ale chce počkat ještě na vyjádření Mikroregionu Bystřicko v případě schválení projektu 

pro celé DSO. Celá problematika bude ještě řešena s předsedou DSO panem Pokorným, který se schůze 

nemohl zúčastnit ze zdravotních důvodů.  

 

Pro poskytnutí bližších informací o projektu uvádíme kontaktní údaje na pana Tížka: 

Jakub Tížek 

Zakladatel projektu Podnikni to! 

Tel. 774 243 636 

E-mail: tizek@podniknito.cz 

 

6. 10. setkání starostů v rámci projektu CSS 

V rámci 10. setkání starostů si paní Dočkalová připravila prezentaci CSS (příloha č.3), ve které sdělila 

přítomným informace o činnosti CSS společně s přehledem služeb, které se poskytují již pravidelně obcím 

MB. Dále se věnovala předběžným informacím týkajících se projektu OLEK (obec a lokální ekonomika), na 

který by mělo dosáhnout pouhých 10 DSO. Projekt by pokrýval 0,5 pracovní úvazek a realizace v území by 

se uskutečnila v období od 1.1.2020 do 30.6.2023. Celkový rozpočet projektu činí 17 mil. Kč. Veškeré 

podrobnosti budou známy v listopadu/prosinci, kdy proběhne i výběr DSO. K této problematice se vyjádřila 

také paní Červinková (expert na komunikaci s DSO), která dorazila v průběhu setkání. 

Další oblastí, která se v rámci setkání řešila, byly výstupy z jednotlivých šetření, které mělo zpracovat DSO a 

projednat na uvedeném setkání. Jako první se řešily výstupy z oblasti sociálních potřeb. Veškeré 

podrobnosti naleznete v dokumentu ,,Shrnutí denních sociálních potřeb“ (příloha č.4). Na základě odpovědí 

od starostů vytvořilo DSO 6 návrhu k realizaci. Ty byly následně projednávány a vyhodnocovány v rámci 

setkání. Přítomné starosty nejvíce oslovily tyto tři náměty: 

1. Senior/baby taxi – částečné odsouhlasení  

• tento návrh se týkal zajištění dopravy pro seniory, popř. pro maminky s dětmi do 4 let věku 

• DSO zajistí podrobnější analýzu zmiňované služby, a to do konání další členské schůze, 

plánované na prosinec 2021 

2. Navázání spolupráce s provozovateli sociálních služeb – odsouhlasení návrhu 

• zajištění pravidelných schůzek s Oblastní charitou Žďár nad Sázavou (1 x ročně) 

3. Seznam subjektů zajišťujících rozvážku obědů na území DSO – odsouhlasení návrhu 

• DSO zajistí ve spolupráci s obcemi seznam subjektů zajišťujících rozvážku obědů 

 

Podrobný popis a vize DSO k jednotlivým námětům naleznete v zápise CSS (příloha č.5). 
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Další výstup se týkal oblasti meziobecní spolupráce, kde DSO mělo zpracovat ,,Zprávu o ověření 

koncepčních záměrů meziobecní spolupráce“. DSO mělo analyzovat současné fungování a zapracovat 

jednotlivá doporučení do činnosti DSO.  

Zpráva byla rozdělena na část A: Analýza současného fungování DSO, která byla vyplněna na základě 

zjištěných informací od obcí a následně také doplněna o poznatky ze strany DSO. Obcím byla tato část 

zaslána k prostudování a na setkání se již projednávala jednotlivá doporučení v části B: Výsledek projednání 

na setkání starostů (příloha č.6). 

Většina uvedených doporučení od SMO byla ale již v DSO Bystřicko zavedena. Jednalo se například o ceník 

služeb pro členské i nečlenské obce, pořádání pravidelných setkání, spolupráce s obcí III. typu, spolupráce 

s MAS ad. Některá další doporučení jako např. rozšíření služeb, není v našem DSO již reálné, a to z důvodu 

zaměstnání pouze jednoho pracovníka na plný úvazek.  

Ze zmiňovaného šetření vyplynula ale potřeba týkající se spolupráce s Krajem. Dle paní Červinkové je nutné 

semknutí odpovídajících DSO a řešení celé problematiky komplexně, a to za všechny DSO Kraje Vysočina. 

Spolupráce s Krajem by dle dotazníkového šetření obcí mohla být lepší. Starostové by uvítali také informace 

o dění na krajských jednáních. DSO bude zvažovat účast na těchto jednání, popř. vybere ze svých řad 

zástupce, který by se jednání pravidelně účastnil. Podrobné informace z tohoto šetření jsou součástí přílohy 

č. 6. 

Poslední výstup byl zaměřen na veřejnoprávní smlouvy, konkrétně koordinační VPS v přenesené 

působnosti. V našem DSO evidujeme pouze VPS v rámci přestupkové agendy, které má většina obcí 

uzavřeny s Městem Bystřice nad Pernštejnem. V rámci nízkého počtu řešení případů v oblasti přestupků 

hodnotíme zavedení institutu sdíleného úředníka za nevýhodné. Starostové jsou pro zachování stávajícího 

systému VPS. Za DSO byl v této oblasti vytvořen Přehled stavu VPS na území DSO (příloha č.7).  

Na závěr nám sdělila paní Červinková poznatky i z ostatních DSO ohledně výstupů z jednotlivých oblastí, 

dále vyzdvihla důležitost zajištění sociálních potřeb do budoucna, ale také poukázala na nutnost spoluúčasti 

financování DSO ze strany státu. Místopředseda DSO poděkoval paní koordinátorce za návštěvu a 

poskytnuté informace a ukončil tím 10. setkání starostů. 

 

7. Hospodaření MB 

 

Rozpočtová změna č.4 – informace o schválení 

Paní Dočkalová informovala přítomné starosty o rozpočtové změně č.4 (příloha č.8), která byla již schválena 

na schůzi Předsednictva dne 17.9.2020. Na straně příjmů došlo k navýšení o 60 tis. Kč, které zahrnovaly 

přefakturace za licence filmů nad rámec příspěvku MB. Dále zde byla přeúčtována částka 50 tis. Kč (dotace 

Kraje Vysočina na akci Bystřicko čte dětem), a to konkrétně z položky 2321 na položku 4122. Na straně 

výdajů se nacházely výdaje související s platy zaměstnanců a zákonným pojištěním, dále zde došlo k 

přesunu částky 59 tis. Kč z položky 5011 platy zaměstnanců na položku 5021 ostatní osobní výdaje, které se 
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týkaly výplat v souvislosti s dohodami o provedení práce mj. také nové DPP paní Samkové (informace níže). 

Ve výdajích byl také zaznamenán přesun částky 50 tis. Kč do rezervy. Tyto peníze byly vyhrazeny na 

meziobecní spolupráci (výdaje spojené s návštěvou našich slovenských kolegů, zájezd po vesnicích roku), ale 

v souvislosti s nákazou COVID-19 se ani jedna ze zmíněných akcí neuskutečnila. Tato částka byla tedy 

vyrušena z položky 5169. Na straně výdajů byla dále navýšena částka na realizaci akce Hry bez hranic, a to o 

17 982 Kč. Schválení rozpočtové změny č.4 berou přítomní starostové na vědomí. 

 

Informace o dílčím přezkoumání hospodaření DSO 

Členské schůzi MB byla sdělena informace o uskutečnění dílčího přezkoumání hospodaření MB za rok 2019, 

které se konalo dne 26.8.2020 v Rozsochách. Během přezkoumání nebyly zjištěny žádné chyby a 

nedostatky. Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření DSO je součástí přílohy č.9. Přítomní starostové berou 

toto stanovisko na vědomí. 

 

Aktualizace strategie rozvoje MB 

Obce MB obdržely dne 7.9.2020 e-mail ohledně nutnosti aktualizace dokumentu ,,Strategie rozvoje 

Mikroregionu Bystřicko", který je v současné době platný pouze do 31. 12. 2020. Zároveň byly obce 

osloveny v rámci aktualizace projektových záměrů a základního vybavení obcí (zřízení plynofikace, 

kanalizace, ČOV a vodovodu), kterou je nutné zaslat do pátku 16.10.2020. 

Z důvodu časového vytížení současných zaměstnanců bude aktualizaci příslušného dokumentu zpracovávat 

paní Samková, se kterou byla již uzavřena DPP na období 1.10. - 31.10.2020. Za provedení úkolu, aktualizaci 

dokumentu, jí náleží odměna ve výši 10 tis. Kč hrubého. DPP paní Samkové byla již jednohlasně schválena 

v rámci konání schůze Předsednictva. Přítomní starostové jsou se schválením DPP srozuměni. 

 

Návrh členských příspěvků na rok 2021 

Další bod schůze se zabýval návrhem členských příspěvků pro rok 2021 (příloha č.10). V souvislosti 

s nejistým financováním ze strany SMO byla navržena varianta zachování stejného členského příspěvku i 

pro rok 2021, tedy 62 Kč/ob. a neinvestičního transferu obce (strop/kompenzace pro Bystřici n. P.), který 

by činil pro každou obec 5165 Kč/rok. Jeho výše je v tomto roce nižší, a to z důvodu snížení počtu obyvatel 

u města Bystřice nad Pernštejnem. Většina starostů se ztotožňovala s uvedeným návrhem, proto dal pan 

místopředseda DSO pan Horák hlasovat o jeho schválení. Návrh členských příspěvků pro rok 2021 byl 

jednohlasně schválen.  

Hlasování: Pro: 21    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

Starostové vyslovili žádost o shrnutí výběru členských příspěvků a neinvestičních transferů obce do 

jednotné tabulky pro lepší orientaci. DSO tedy vytvoří jejich stručný přehled, který bude zasílat společně se 

zápisem z členské schůze (příloha č.11).  
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GDPR – externí spolupráce s panem Ing. Petrem Šnekem v roce 2021 

Součástí návrhu členských příspěvků byla také problematika GDPR, která je v současné době zajišťována 

pověřencem panem Ing. Petrem Šnekem. Ten zajišťuje služby pro téměř většinu členských obcí, ale i škol a 

školek v rámci celého ORP. 

Během roku 2020 přistoupily k panu Šnekovi další dva nové subjekty, konkrétně ZŠ Dalečín a obec Prosetín. 

Celková částka 300 tis. Kč ročně, kterou hradíme pověřenci, bude tedy nově rozpočtena mezi 57 subjektů. 

Z tohoto důvodu dojde v roce 2021 k mírnému snížení příslušné částky u každé obce. 

Spolupráce s panem Šnekem na rok 2021 byla schválena. 

Hlasování: Pro: 21    Proti: 0   Zdržel se: 0   Nehlasoval: 0 

 

8. Mikroregionální akce 

 

Putovní letní kino – vyúčtování akce 

Starostové byli v rámci schůze informováni o vyúčtování akce Putovní letní kino 2020 (příloha č.12). Náklady 

za veškeré licence k filmům činily cca. 346 tis. Kč, z toho přefakturace obcím byla necelých 210 tis. Kč. I 

v tomto roce nám KV v rámci MA21 poskytnul dotaci v hodnotě 60 tis. Kč, kterou jsme využili k pokrytí 

nákladů dané akce. Celkové výdaje na vrub mikroregionu byly letos o cca 10 tis. Kč vyšší oproti loňskému 

roku. Vyšší náklady za licence filmů byly zapříčiněny výběrem dražších a převážně novějších filmů.  

 

5. veřejné setkání zástupců Mikroregionu Bystřicko a neformální skupiny MA21 

V rámci schůze proběhlo také 5. veřejné projednávání mikroregionálních akcí, které je mj. jednou z kritérií 

MA21. Jednotlivá plnění kritérií jsou důležitá pro uznání dotace.  

Po úvodní prezenci účastníků byla zahájena debata k jednotlivým akcím MB. Jednání se zúčastnilo celkem 

28 lidí z různých sektorů. Zápis z tohoto jednání naleznete v příloze č. 13. 

 

Hry bez hranic  

Pan Horák shrnul přítomným starostům konání Her bez hranic, které se letos uskutečnily 12.9.2020 v obci 

Horní Rožínka u požární nádrže. Celou akci hodnotil velice pozitivně, a to nejen díky krásnému počasí, ale 

také výborné atmosféře, která probíhala během celého sportovního dne. 

Náklady na akci byly v tomto roce vyšší, a to z důvodu objednávky většího množství propagačních 

předmětů, mj. také do kanceláře MB. Dalším výdajem byl nákup outdoorových ručníků, které byly 

v letošním roce novinkou. Celkové náklady tedy vyšly okolo 55 tis. Kč, ale díky dotaci a přefakturaci za 

zmiňované ručníky byla konečná částka pro MB srovnatelná s předchozím rokem, a to zhruba v hodnotě 31 

tis. Kč (příloha č.14). 

Další informace se týkaly podání žádosti o dotaci z Kraje Vysočina (dotační titul ,,Jednorázové akce“), kterou 

vyřizuje paní Benová. O výsledku dotace Vás budeme ještě informovat.  
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V rámci schůze místopředseda DSO pogratuloval a zároveň slavnostně předal vítězný pohár starostovi z 

Dolní Rožínky, panu Horákovi. Obec obdržela putovní pohár, na kterém byl přidělán další štítek se jmény 

hráčů vítězného týmu. Na závěr tohoto bodu pan Horák poznamenal, že příští hry se uskuteční v obci 

Věchnov, která byla letos nováčkem a obsadila hned krásné 2. místo. Zároveň vyzval k účasti i ostatní obce. 

 

Dotace MAS Zubří země 

Paní Dočkalová informovala přítomné o dotaci MAS Zubří země, konkrétně článku 20 Základní služby a 

obnova vesnic ve venkovských oblastech; f) Kulturní a spolková zařízení včetně knihoven. Dotace byla 

podána na nákup další projekční a ozvučovací techniky pro akci Putovní letní kino a dále také na zakoupení 

2 ks nůžkových stanů. Ze strany MAS Zubří země o.p.s. nebyly zjištěny žádné nedostatky v žádosti, tudíž 

veškerá dokumentace byla podána na SZIF. Odezvu (tj. případný chybník) ze SZIFu by DSO mělo obdržet 

v prosinci. 

 

Dětská umělecká soutěž – 11. ročník 

Ke dni 30.9.2020 bylo ukončeno odevzdávání dětských uměleckých prací pro 11. ročník soutěže. Téma bylo 

letos zaměřeno na 440. výročí povýšení Bystřice nad Pernštejnem na město a oficiální název soutěže zněl 

,,Bystřice nad Pernštejnem dříve a dnes“. Celkově bylo odevzdáno do kanceláře MB 35 dětských prací, 

z toho 6 literárních. Vyhodnocení prací bylo v současné době pozastaveno. Odborná komise zasedne 

v nejbližším možném termínu.  

 

Nositel tradic Bystřicka 2020 

Nositelem tradic Bystřicka pro rok 2020 se stalo Kolářství Uherka v Nyklovicích, konkrétně ocenění získal 

pan Aleš Uherka, který provozuje dílnu na rodinném sídle Uherků v Nyklovicích. Předání ocenění a 

finančního daru v hodnotě 10 tis. Kč (5 tis. Kč uhradil Mikroregion Bystřicko a dalších 5 tis. Kč Město 

Bystřice nad Pernštejnem) proběhlo v rámci konání oslav města a zároveň bystřické poutě, a to dne 9.8. 

2020. 

 

Bystřicko čte dětem 2020 

V rámci schůze paní Dočkalová informovala přítomné starosty o akci Bystřicko čte dětem, konkrétně o 

schválení dotace z fondu KV ,,Regionální kultura“ v částce 50 tis. Kč, kterou kompletně vyřizovala paní 

Benová. V souvislosti s dalším financováním akce byla také zaslána žádost o reklamní spolupráci s E-onem. 

Vyjádření ohledně sponzoringu nám bude zasílat paní Oujezdská z E-onu. 

V listopadu osloví mikroregion všechny obce ohledně účasti na zmiňované akci pro rok 2021. Paní 

Dočkalová kontaktovala již také paní Tlustou, se kterou spolupracujeme v oblasti nevyprodaných výtisků 

dětských časopisů. 
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Soutěž o Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka 2020 

Koncem listopadu proběhne již 5. ročník soutěže Nejkrásnější vánoční strom Bystřicka. Obce budou o akci 

informovány jak elektronicky, tak prostřednictvím výzvy v novinách Bystřicko. 

Pro účast v soutěži zašle obec dvě fotografie vánočního stromu (jedna za světla a druhá za tmy). Následně 

proběhne veřejné hlasování pomocí služby Google Forms. Každý člověk bude moci hlasovat pouze jednou 

pro libovolný počet stromů. Hlasy z totožných e-mailových adres budou smazány. 

Výherce obdrží vánoční baňku, na které bude vyobrazen nápis soutěže ,,Nejkrásnější vánoční strom 

Bystřicka 2020“ a ozdobný motiv vánočního stromu. 

 

9. Diskuse a další organizační záležitosti 

 

Výsadba stromů na Bystřicku 

V rámci vítězství Chudobínské borovice v anketě Evropský strom roku se mikroregion zavázal k výsadbě 

stromů dle počtu hlasů. Celkově musí tedy obce MB zasázet 47 226 ks. V současné chvíli máme vysázeno 

cca 16 tis. ks stromů. 

Na konci září měly proběhnout dvě ,,sázecí“ akce v okolí Víru. Ty se ale z důvodu koronaviru nakonec 

neuskutečnily. Pan starosta z Víru informoval přítomné také o založení události na fb stránkách ,,Sázíme pro 

Chudobínskou borovici“, která měla proběhnout 17. října 2020. Účelem bylo nahlašování dobrovolníků na 

sázení v uvedený den. Tato akce ale musela být z důvodu zpřísňujících se opatření vlády také pozastavena. 

Celá problematika bude ještě řešena na dalších jednáních MB. Obcím bylo dále připomenuto nahlašování 

počtů zasázených stromů pro naplnění zmiňovaného závazku. 

 

Dopravní obslužnost v Kraji Vysočina 

Na základě stanoviska z členské schůze dne 23.6.2020 zajistil MB schůzku s Krajem Vysočina, konkrétně s 

vedoucím dopravní obslužnosti, panem Bartošem. Dne 4.8.2020 proběhlo jednání, na jehož základě zaslal 

Mikroregion Bystřicko nesouhlasné stanovisko týkající VDV. Toto stanovisko zasílal také Mikroregion 

Novoměstsko. 

Dle pana Bartoše reagovalo na zaslané návrhy smluv pouze cca 20 % oslovených obcí/měst. V září 2020 

Rada Kraje Vysočina zrušila usnesení zastupitelstva kraje č. 0612/05/2018/ZK ze dne 11.9.2018, tzn. že 

nebude požadovat po obcích Kraje Vysočina příspěvek na financování veřejné dopravy v rámci Veřejné 

dopravy Vysočiny a současně převezme od obcí jejich objednávku v pracovní dny. Dle pana Bartoše se 

v současné chvíli dořešují víkendové spoje s dopravci. Obce by měly být v budoucnu osloveny v rámci této 

problematiky, popř. jim bude zaslána pozvánka na jednání (návrh řešení).   

Jednou, nikoli jedinou z možností, jak budou finanční prostředky získány, by mohlo být i snížení objemu 

dotací, které Kraj Vysočina poskytuje obcím formou různých programů. 
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Petice proti dopadům zrušení superhrubé mzdy na samosprávy 

Na základě informací od SMS ČR byla obcím zaslána možnost podpory petice proti dopadům zrušení 

superhrubé mzdy na samosprávy. Jedná se tedy o přímý zásah do rozpočtů obcí, měst a krajů. Obce se tak 

dostávají do nelehké pozice, jelikož tato změna je naopak vítána ze stran jejich zaměstnanců, kteří by se 

zrušením superhrubé mzdy získali vyšší mzdu. 

Rozhodnutí je na každé obci, zda petici podpoří či nikoliv. Pro případ podpory petice uvádíme odkaz: 

www.petice.com/petice_proti_dopadm_zrueni_superhrube_mzdy_-10_trvale_samospravam. 

 

Krajské a senátní volby 

Paní Dočkalová připomenula zúčastněným starostům odběr volebních lístků pro 2. kolo senátních voleb, 

které mohou již vyzvedávat u paní Slezákové nebo paní Zítkové na MěÚ v Bystřici nad Pernštejnem. Tyto 

lístky budou voličům vydávány již přímo ve volební místnosti. 

 

Stolní kalendáře pro rok 2021 

Starostové byli informováni ohledně plánované tvorby stolního kalendáře pro rok 2021, ve kterém jsou 

zveřejněny mj. také akce v obcích MB. Plánované akce mohou tedy obce zasílat nejpozději do 16.10.2020 

na e-mail MB: info@regionbystricko.cz. 

 

10.  Závěr jednání 

Na konci diskuse pan Horák poděkoval všem přítomným za účast a třetí členskou schůzi v roce 2020 ukončil.  

 

 

 

……………………………....................                  ……………………………………..........                ..………………………………......... 

PaedDr. Šárka Kunčíková                            Ing. Luboš Vetešník      Mgr. Martin Horák                        

starostka městysu Štěpánov n. S.                  starosta obce Horní Rožínka              místopředseda mikroregionu 

 

 

 

Zapsala: 

 

  ……………………………………. 

     Ing. Jitka Dočkalová 

https://www.petice.com/petice_proti_dopadm_zrueni_superhrube_mzdy_-10_trvale_samospravam

